

Inhalt

Uffa Jensen und Stefanie Schüler-Springorum

Einführung: Gefühle gegen Juden. Die Emotionsgeschichte des modernen Antisemitismus

Introduction: Feelings against Jews. The Emotional History of Modern Anti-Semitism 413

Werner Bergmann

„Nicht aus den Niederungen des Hasses und des Aberglaubens.“ Die Negation von Emotionen im Antisemitismus des deutschen Kaiserreichs

“Not out of the Morass of Hate and Superstition.” The Negation of Emotion in Modern Anti-Semitism in Imperial Germany 443

Stefan Wiese

“Spit Back with Bullets!” Emotions in Russia’s Jewish Pogroms, 1881 – 1905 472

Anthony D. Kauders

Antisemitismus als Selbsthingebung, oder: Der Kampf gegen den „jüdischen Rationalismus“

Anti-Semitism as Self-Abandonment, or: The Struggle against “Jewish Rationalism” 502

Alexandra Przyrembel

Ambivalente Gefühle. Sexualität und Antisemitismus während des Nationalsozialismus

Mixed Feelings. Sexuality and Anti-Semitism during the Time of National Socialism 527

Diskussionsforum

Christoph Conrad

Was macht eigentlich der Wohlfahrtsstaat? Internationale Perspektiven auf das 20. und 21. Jahrhundert

What Does the Welfare State Actually Do? International Perspectives on the 20th and 21st Century 555